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Vlade regiona da ne posustaju s reformama 
 

 

Sarajevo, (MINA) - Vlade zemalja regiona trebalo bi ozbiljno da shvate odgovornost koju imaju 

i da ne posustaju s reformama, jer će naredena godina biti presudna za Zapadni Balkan i njegovu 

evropsku budućnost, ocijenio je generalni sekretar Savjeta za regionalnu saradnju (RCC), Hido 

Biščević.  

 

On je agenciji MINA kazao da je Crna Gora prepoznala da je važno uložiti trud u ispunjavanje 

kriterijuma i postizanje napretka na evroatlantskom putu, kao i značaj i ulogu RCC-a u 

skraćivanju vremena za njegov prelazak.  

 

„Crna Gora uspješno doprinosi funkcioniranju RCC-a“, kazao je Biščević.  

 

Prema njegovim riječima, nakon skoro deset godina postojanja Pakta stabilnosti, čiji je RCC 

nasljednik, jasno je da zemlje Zapadnog Balkana, zbog napretka kojeg su ostvarile u sprovođenju 

reformi i ekonomskih rezultata, mogu preuzeti odgovornost za regionalnu saradnju i time uticati 

na svoju budućnost i ostvarenje cilja evropske i evroatlantske integracije cijelog regiona. 

 

„Sve zemlje Zapadnog Balkana imaju evropsku perspektivu i institucionalizovane odnose sa 

Evropskom unijom (EU) i prema zadnjem izvještaju Evropske komisije napreduju na putu 

evropskih integracija. Naravno, potrebno je dovršiti mnoge reforme kako bi se ispunili uslovi za 

pridruživanje“, naveo je Biščević.  

 

On je objasnio da je uloga RCC u tom procesu važna, jer se jačanjem i promovisanjem 

regionalne saradnje, dobrosusjedstva i dijaloga stvaraju preduslovi za širenje stabilnosti i klime 

saradnje u kojoj se može razgovarati o otvorenim pitanjima i tražiti njihova rješenja. 

 

„S druge strane, RCC će podsticati svoje članice iz ovog dijela Evrope da realizuju i razvojne 

projekte koje smatraju važnim, a koji se uklapaju u prioritena područja saradnje RCC-a. 

Podstičući ekonomski i socijalni razvoj regiona, mijenjaće se i percepcija o njemu, koja se još, na 

žalost, zadržava u starim okvirima i stereotipima“, kazao je Biščević. 

 

On je rekao da svaka zemlja regiona ima različit nivo odnosa sa EU i NATO. 

 

„Učinjen je značajan napredak u gotovo svim područjima, od slobodnog tržišta do jačanja 

demokratskih struktura, vladavine prava i bezbjednosti. Zemlje Zapadnog Balkana u cjelini 

napreduju na putu prema EU-u i NATO-u. Zapravo, pojačana saradnja i međusobno 

razumijevanje među zemljama pokazale su se kao nezamjenjiva platforma napretka“, naveo je 

Biščević. 



 

On je kazao da treba iskreno priznati da pojedina otvorena pitanja sprječavaju brži napredak, što 

najviše zavisi od spremnosti svake pojedine zemlje da se uhvati "u koštac" sa teškim i 

dalekosežnim reformama. „U tom smislu sljedeća godina biće presudna za zemlje Zapadnog 

Balkana i njihovu evropsku budućnost“. 

 

Biščević je rekao da značajnu ulogu u cijelom procesu imaju i zbivanja unutar EU, povezana sa 

iskustvima prošlog proširenja, i institucionalnim pitanjima. 

 

„Takođe, u svjetlu nedavnih novih konstelacija na međunarodnoj sceni i priroritetu koji u 

političkim aktivnostima širom svijeta dobija finansijska kriza, postoji realna mogućnost da će 

međunarodna zajednica u većoj mjeri biti usmjerena na druga područja i baviti se drugim 

problemima“, upozorio je on. 

Biščević smatra da je u takvoj situaciji važno da vlade zemalja regiona ozbiljno shvate svoju 

odgovornost i ne posustaju sa reformama koje su pred njima. 

 

„I ovdje RCC ima značajnu ulogu pružanja mogućnosti da se radom na konkretnim razvojnim 

projektima postignu pozitivni rezultati upravo u područjima koja i EU vidi kao prioritetna za 

regiju“, kazao je on. 

 

Biščević je rekao da su najbitniji elementi u sprovođenju reformi, relevantnih za prioritetna 

područja RCC, istrajnost i volja. 

 

„Jačanje administrativnih kapaciteta zemalja je u ovom trenutku sigurno jedan od izazova. Ako 

se ozbiljno ne pozabavimo problemom uspostavljanja vladavine prava i reformisanja pravosuđa, 

biće teško postići i jačanje administrativnog kapaciteta koji će biti odlučujući za napredak prema 

EU i NATO“, kazao je on. 

 

Biščević je rekao i da je razvoj infrastrukture i energetike preduslov za ubrzanje ekonomskog i 

socijalnog razvoja, navodeći da je važno da se vlade zemalja regiona ozbiljno uhvate „u koštac“ 

sa tim pitanjima. 
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